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Folketingsmedlem Karsten Hønge (SF) har den 11. oktober 2017 stillet mig 

følgende spørgsmål, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. 34: 

Vil ministeren oplyse, hvor stort et samlet værditab, man forventer på beboel-

sesejendomme, som bliver berørt af Hærvejsmotorvejen med den nuværende 

linjeføring i Kolding Kommune? 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Vejdirektoratet, som har oplyst følgende: 

”Vejdirektoratet har ikke en opgørelse af de samlede værditab og værdistignin-

ger for boliger i Kolding Kommune som følge af en eventuelt kommende mo-

torvej. 

Et af elementerne i en VVM-undersøgelse er at udarbejde arealbudgetter, hvor 

de forventede omkostninger til arealerhvervelse og erstatninger til lodsejere 

opgøres for alle undersøgte forslag.  Arealbudgettet omfatter dels projektets 

omkostninger til ekspropriationer af arealer og bygninger, dels projektets om-

kostninger til erstatninger til lodsejere som følge af støj, nærhed og dominans 

fra vejanlægget. 

Når disse arealbudgetter foreligger - når VVM-undersøgelsen er færdig - vil det 

være muligt at opdele arealomkostninger på kommuneniveau.” 

Med venlig hilsen 

Ole Birk Olesen 
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